
Reactie op dreigend verbod van koudmerken                   26 aug. 2014 

 

Koudmerk nummer identificatie heeft als grote voordeel dat dieren op veel grotere aftand 

zijn te herkennen dan dat dit mogelijk is middels oornummers. Dit is noodzakelijk ivm 

herkenning van onder andere dieren die tochtig of ziek zijn. Vooral als er meerdere 

verzorgers werkzaam die niet alle koeien van afstand kennen is dit erg belangrijk. 

Er zijn een aantal plaatsen in de stal waar oormerken absoluut niet af te lezen zijn. Dit is als 

de koeien naast elkaar aan het voerhek staan te vreten en je als verzorgen achter de koeien 

loopt (voor controle of behandeling door oa. de dierenarts) en als de koeien in de melkstal 

staan (zowel in visgraat als in zij-aan-zij opstelling) zijn de oornummers ook niet af te lezen, 

althans niet op een verantwoorde manier (er zijn verzorgers die dan wel even op een koe 

klimmen met alle mogelijke gevolgen van dien). 

Als dieren niet goed te herkennen zijn kan er oa. het volgende mis gaan: 

 verkeerde dieren worden afgezonderd 

 verkeerde dieren worden geïnsemineerd 

 verkeerde dieren worden behandeld (vooral bij behandeling met medicijnen kan dit 

tot gevolg hebben dat er voor consumptie ongeschikte melk in de tank komt). 

In het IAK (integraal afwegingskader) wordt gesteld dat dieren natuurlijk gedrag moeten 

kunnen tonen. Daar hoort ruimte bij en bij ruimte hoort afstand, en bij afstand hoort een 

goed leesbaar identificatie middel zoals een koudmerk. 

 Als effect wordt in het IAK een verbetering van welzijn en gezondheid verwacht, ik zou graag 

willen zien waar dat op gebaseerd is. Ik verwacht juist het tegenovergestelde omdat moeilijk 

te identificeren dieren waar iets mee aan de hand is, bv. kreupel of te weinig opgevreten, 

langer blijven lopen voordat er actie wordt ondernomen om het probleem te verhelpen. 

Er wordt gesteld dat "maar 10 %"gebruik maakt van de mogelijkheid tot koudmerken maar 

omdat er op de gemiddeld grotere bedrijven meer van dit systeem gebruik wordt gemaakt 

worden er veel meer dan 10 % van de dieren gekoudmerkt en is de impact van het verbod 

dus ook veel groter. 

Verder heeft koudmerken nog een voordeel tov. oormerken: ze gaan nooit verloren, ik ken 

de verliescijfers van oormerken niet maar het is zeker dat deze erg hoog liggen. 

Terecht wordt er in het IAK opgemerkt dat er nog geen goed alternatief is voor koudmerken, 

zolang dat er niet is kan en mag de overheid het koudmerken niet verbieden!!!  


